

Taina Sfântului Maslu la Catedrala Episcopală „Sfântul Mare Mucenic Gheorghe” din Saint-Hubert, QC

Cu binecuvântarea Preasfințitului Părinte Ioan Casian, credincioșii de la Catedrala Episcopală „Sfântul Mare Mucenic Gheorghe” din Saint-Hubert, QC au marcat intrarea în Postul Crăciunului prin săvârșirea, la data de 16 noiembrie 2022, a Tainei Sfântului Maslu. Evenimentul a fost prezidat de către chiriarhul românilor ortodocși de pe meleagurile canadiene. Din sobor au făcut parte și părintele protopop Gheorghe Chișcă de la Catedrala „Sfântul Ioan Botezătorul” din Montreal, părintele protos. dr. Maxim Morariu, ecleziarhul Catedralei, părintele Ciprian-Augustin Purcărea de la parohia „Nașterea Maicii Domnului” din Gatineau, părinții Constantin Lupașcu, Adrian Manea și Marius Bujor.

În cuvântul de învățătură, părintele protos. Maxim a vorbit despre vameșul Zaheu și modul în care Dumnezeu adresează chemarea de a-l urma indiferent de condiția socială, educație sau alte aspecte similare. Dânsul a ținut de asemenea să sublinieze faptul că:

„Zaheu a fost un norocos. A putut să restituie lucrurile pe care le luase de la alții. Dar noi, atunci când luăm din sufletul aproapelui lucruri precum pacea, bucuria, liniștea, ce punem în loc? Poate că ar trebui să fim mai atenți la acest aspect de fiecare dată când interacționăm cu aproapele”, a arătat el.

La finalul evenimentului, Preasfinția Sa a mulțumit credincioșilor pentru prezența în număr mare și a vorbit despre lucrarea postului:

„Suntem la începutul Postului Nașterii Domnului. Este perioadă în care suntem chemați la o mai mare adâncire a vieții noastre spirituale prin rugăciune, post și milostenie. Perioada postului este un pelerinaj care ne poartă la întâlnirea cu Hristos Cel care făcându-și locaș în sufletele noastre, prin puterea harului dumnezeiesc eliberează cerul sufletelor noastre de gândurile pătimase și de întunecimea păcatelor. Ne apropiem de El prin intermediul Sfintelor Taine pentru a deveni Apostoli și propovăduitori ai Împărăției Sale prin viața și faptele noastre”, a subliniat ierarhul.

La finalul slujbei Preasfințitul a oferit celor prezenți spre închinare părțile din moaștele sfinților: Constantin Brâncoveanu, Grigorie Dascălul, Andrei Șaguna, Irodion de la Lainici, Maxim Mărturisitorul, Ipolit și Patrick.

The Sacrament of the Holy Anointing at the Episcopal Cathedral "Saint George the Great Martyr" in Saint-Hubert, QC

With the blessing of His Grace Bishop Ioan Casian, the faithful from the "Saint George the Great Martyr" Episcopal Cathedral in Saint-Hubert, QC marked the entry into Christmas Lent by celebrating, on November 16, 2022, the Mystery of the Holy Anointing. The religious was presided by the hierarch of the Romanian Orthodox from the Canadian lands. The archpriest Father Gheorghe Chișcă from the "Saint John the Baptist" Cathedral in Montreal, protosyncell Dr. Maxim Morariu, the ecclesiarch of the Cathedral, Father Ciprian-Augustin Purcărea from the "Nativity of the Mother of God" parish in Gatineau, Fathers Constantin Lupașcu, Adrian Manea and Marius Bujor also celebrated together with the hierarch.

In the sermon, protosyncell Maxim spoke about Zacchaeus and how God addresses the call to follow him regardless of social condition, education or other similar aspects. He also wanted to emphasize that: *"Zacheu was a lucky man. He was able to return the things he had taken from others. But we, when we take things like peace, joy, tranquility from our neighbor's soul, what do we put in their place? Perhaps we should pay more attention to this aspect every time we interact with our neighbors,"* he pointed out. At the end of the event, HG Bishop Ioan Casian thanked the faithful for the presence in large numbers and spoke about the lent ascetical effort:

"We are at the beginning of Lent. It is a time when we are called to a greater deepening of our spiritual life through prayer, fasting and almsgiving. The period of fasting is a pilgrimage that takes us to the meeting with Christ, who, making His home in our souls, through the power of divine grace frees the sky of our souls from passionate thoughts and the darkness of sins. We approach Him through the Holy

Mysteries to become Apostles and preachers of His Kingdom through our lives and deeds," the hierarch underlined.

At the end of the service, the hierarch offered to those present for worship parts from the relics of several saints: Constantin Brâncoveanu, Grigorie Dascălul, Andrei Şaguna, Irodion of Lainici, Maximus the Confessor, Ipolit and Patrick.

Le sacrement de l'Onction de Malades la Cathédrale diocésaine « Saint-Georges le grand martyr » à Saint-Hubert, QC

Avec la bénédiction de Sa Grace Ioan Casian, les fidèles de la cathédrale diocésaine « Saint-Georges le Grand Martyr » de Saint-Hubert, QC ont marqué l'entrée dans le Carême de Noël en célébrant, le 16 novembre 2022, le Sacrement de l'Onction de malades. L'événement a été présidé par l'hierarque des orthodoxes roumains des terres canadiennes. L'archiprêtre Père Gheorghe Chişcă de la cathédrale "Saint-Jean-Baptiste" de Montréal, protosyncelle Dr Maxime Morariu, l'ecclésiarque de la Cathédrale, le Père Ciprian-Augustin Purcărea de la paroisse de la "Nativité de la Mère de Dieu" à Gatineau, les Pères Constantin Lupaşcu, Adrian Manea et Marius Bujor, ont aussi célébré avec l'évêque.

Dans le sermonle protos père. Maxime a parlé du Zachée et de la façon dont Dieu répond à l'appel à le suivre indépendamment de la condition sociale, de l'éducation ou d'autres aspects similaires. Il a également tenu à souligner que :

"Zacheu a eu de la chance. Il a pu rendre les choses qu'il avait prises aux autres. Mais nous, quand nous prenons des choses comme la paix, la joie, la tranquillité de l'âme de notre prochain, que mettons-nous à leur place ? Peut-être devrions-nous accorder plus d'attention à cet aspect chaque fois que nous interagissons avec nos voisins », a-t-il souligné.

A la fin de l'événement, l'hierarque a remercié les fidèles pour la présence en grand nombre et a parlé de l'effort ascétique du Carême:

" Nous sommes au début du Carême. C'est un moment où nous sommes appelés à un plus grand approfondissement de notre vie spirituelle par la prière, le jeûne et l'aumône. La période de jeûne est un pèlerinage qui nous emmène à la rencontre avec le Christ, qui, faisant Sa demeure dans nos âmes, par la puissance de la grâce divine libère le ciel de nos âmes des pensées passionnées et des ténèbres des péchés. Nous nous approchons de Lui à travers les Saints Mystères pour devenir Apôtres et prédicateurs de Son Royaume à travers nos vies et nos actions", a souligné l'évêque.

À la fin du service religieux, l'évêque a offert aux les fidèles des reliques des saints : Constantin Brâncoveanu, Grigorie Dascălul, Andrei Şaguna, Irodion de Lainici, Maxim Mărturisitorul, Ipolit et Patrick pour vénération.





